

紐約長島文協中文學校週報
二零一九年一月二十日
CCALI Weekly Newsletter
January 20, 2019

本週活動 This Week (16 of 30)

校內比賽開跑！本週舉辦雙語拼音班的團體朗誦比賽。雙語班的學生，因為家庭背景大多都不是說中文的環境，要花比家裡說中文的孩子們更多的心力和時間。老師們也必須花更多心思讓學生們喜歡並吸收課程內容。學生們在這次的比賽表現讓在場的評審，家長，老師們都頻頻微笑點頭，讚許有加，老師們更是功不可沒。學校更要謝謝諸位百忙中抽空參與比賽評審工作的資深評審們：葉森娣小姐，戎愛珍醫師，方幗嫻校長，理事長張雯琪小姐，還有總評審林聰源先生。

方幗嫻校長分享感言，談到學校創辦近四十年，很不容易，從最早的學生，到現在學生的孩子都回來文協上課，文協宗旨始終如一，在社區發揚中華文化，一代傳一代，非常欣慰看到這麼多家長這麼熱情支持把送孩子來這兒，然後孩子把中文學習吸收這麼好，感受到文協從以前到現在都一直是一個大家庭。

戎愛珍醫師更提到，在異國學習中文不容易，沒有家長的支持鼓勵，孩子自己真的很難熬，真的要謝謝各位不辭辛勞的家長！他更苦口婆心地告訴學生，學習中文對於他們以後在社會上的幫助極大，學校辦這些比賽也是給他們一個訓練自己面對群眾演說的機會，在人生道路上是很重要的一門功課，學生們要好好把握。

CCALI former principal, Mrs. Julie Wang, shared her experience and observation during her time with CCALI, she acknowledged parents' effort and devotion in the Chinese learning journey for their children, as well as the children that come here every weekend. She is happy to see CCALI is still going strong after nearly 40 years. The mission to bring Chinese culture to the community has never changed, and it has been passed down from generations to generations, this big family still stands strong.

Dr. Josephine Jung also commented that the parents play a significant role in Chinese learning in a foreign country, it is not easy to keep going as children grow older with more responsibilities. She also shared with the students how knowing Chinese will be a huge advantage in their future endeavor, and contests like these are opportunities to practice public speaking, which will benefit them throughout their lives, which they should value and respect.

近期活動預告 Upcoming Events

個人演講比賽

一月二十七日全校一年級至九年級 (T1 to T9, P1 to P6) 的個人演講比賽，將在下午一時四十五分於階梯教室內舉行，這次報名的同學眾多，讓學校非常驚喜和期待，歡迎家長們來觀賽，梯次時

間表如下：

兒童組（1-3年級）：下午1:45開始

少年組（4-6年級）：下午3:30開始

青年組（7-9年級）：下午4:20開始

Individual Speech Contest

The Individual Speech Contest for entire school, 1st grade to 9th grade of both systems (T1 to T9, P1 to P6), will be held on Sunday 1/27/2019, at 1:45pm in Harry Schure Hall Lecture Hall. Please see below for division time slots:

Division 1 (Grades 1 to 3): 1:45pm to 3:20pm

Division 2 (Grades 4 to 6): 3:30pm to 4:10pm

Division 3 (Grades 7 to 9): 4:20pm to 5:00pm

新春籌款晚會

新春籌款晚會的餐券已經開賣，早點買票訂位，可以跟朋友家人們同桌，找個離舞台近點的位置欣賞表演。1/27上課這天，為了方便家長們，我們會在演講比賽教室外設置購票處。希望各位家長學生能夠參與並支持文協一年一度最大的籌款餐會！

Annual Chinese New Year Celebration Fundraiser

The dinner celebration tickets sale has started! Reserve your seats early to sit with your family and friends, and to be close to the stage for our awesome show! Please come to support our biggest and greatest annual fundraiser! On 1/27, we will set up a booth to sell the tickets outside of the lecture hall where the speech contest is, for your convenience.